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Leadership (Imama)

Leadership (Imama) ةالإمام

Divinely Appointed Leadership

ةةُ الإماميمأه

1ةمالا ظامالإمامةُ ن :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

1– Imam Ali (a.s.) said, ‘Imama is the [structural] system of the [Muslim] community.’ [Ghurar al-Hikam,
no. 1095]

2نادي ولَم ،لايةوالو ،جو الح ،وموالص ،كاةوالز ،لاةالص لسٍ: عخَم عل الإسلام نب :(لامالّس لَيهع) الباقر ـ الإمام
لايةبالو ما نُودِيك ءَبِش.

2– Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘Islam is based on five: prayer, alms, fasting, the obligatory pilgrimage
(Hajj), and the divine guardianship [of the Imams from the household of the Prophet]. And no other issue
has been called for as much as divine guardianship.’[al-Kafi, v. 3, p. 18, no. 2]

الإمام الصادق (علَيه الّسلام): لا يقْبل اله‏ُ من العبادِ الأعمال الصالحةَ الّت يعملونَها إذا تَولَّوا الإمام الجائر الّذي -3
ه تعالال نم ليس .

3– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Allah will not accept the good deeds performed by the servants if they
accept the custodianship of a tyrant leader who has not been appointed by Allah, most High.’[Nur al-
Thaqalayn, v. 4, p. 104, no. 130]
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ـ الإمام الاظم (علَيه الّسلام): الإمامةُ ه النُّور، وذلكَ قولُه‏عزوجل: «آمنُوا باله‏ِ ورسوله والنُّورِ الّذي أنْزلْنا»4،4
الإمام وه النُّور :قال .

4- Imam al-Kazim (a.s.) said, ‘Imama is the light, and that is the purport of His saying [in the Qur’an]:
“So have faith in Allah and His Apostle and the light which We have sent down”. He (a.s.) said,
‘The light is the Imam.’[Ibid. v. 5, p. 341, no. 16]

4مَل لْتمأك ومالي» (هآل و لَيهع هال َّلص) رِهمع رآخ هو داعالو ةجح ف لوأنْز :(لامالّس لَيهع) ِضاالر ـ الإمام
الدِّين تَمام نم الإمامة وأمر«مَدِين.

5– Imam al-Ridha (a.s.) said, ‘And it was revealed in the Prophet’s farewell pilgrimage, during the end of
his life: “Today I have perfected your religion for you…” and the issue of Imama is the completion of the
religion.’[Ibid. v. 1, p. 589, no. 33]

5امالس هعوفَر ،النّام الإسلام إنَّ الإمامةَ اُس :(لامالّس لَيهع) ِضاالر ـ الإمام .

6– Imam al-Ridha (a.s.) said, ‘Verily Imama is the growing basis of Islam, as well as its lofty
branches.’[al-Kafi, v. 1, p. 200, no. 1]

6نينؤمالمزالدُّنيا، وع لاحوص ،مينسلالم ظامون ،الدِّين إنّ الإمامةَ زِمام :(لامالّس لَيهع) ِضاالر ـ الإمام.

7– Imam al-Ridha (a.s.) said, ‘Verily Imama is the reins of religion, the ruling system of the Muslims, the
prosperity for the world and an honour for the believers.’[Ibid.]

The Superiority of Imama over Prophethood

ةوالنُّب لع ةالإمام فَضل

8لاً قَبنَبِي ه‏َ اتَّخَذَهاً، وإنَّ النَبِي ذَهتَّخأنْ ي لداً قَببع اتَّخَذَ إبراهيم كَ وتعاله‏َ تبارإنَّ ال :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
عما جإماماً، فَلَم لَهعجأنْ ي لقَب خَليلا ه‏َ اتَّخـَذَهوإنَّ ال ،خَليلا ذَهتَّخأنْ ي لقَب ولاسر ه‏َ اتَّخَذَهوإنَّ ال ،ولاسر ذَهتَّخأنْ ي
.لَه الأشياء قال: إنّ جاعلُكَ للنّاسِ إماماً

8– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Verily Allah, Blessed and most High, took Abraham [Prophet Abraham
(a.s.) is known in the Arabic tradition as Abraham (ed.)] as a slave before He took him as a prophet, and
verily Allah took him as a prophet before He took him as an apostle, And verily Allah took him as an



apostle before He took him as a friend. And verily Allah took him as a friend before He made him an
Imam. And when all these ranks came together in him, He said, “I am making you the Imam of
mankind.”[al-Kafi, v. 1, p. 175, no. 2]

The Essential Need for an Authority

الإمام َإل رارالاضط

9هبأهل رحالب وجمما يها كلبأه تالأرضِ ساعةً لَماج نم عفر لَو أنّ الإمام :(لامالّس لَيهع) الباقر ـ الإمام.

9– Imam al-Baqir (a.s.) or Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Certainly Allah has not left the earth without a
knowledgeable authority, for if it were not such, the truth would never be distinguished from
falsehood.’[Ibid. p. 178, no. 5]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): إنَّ الأرض لا تَخْلُو إ وفيها إمام، كيما إنْ زاد المؤمنونَ شَيئا ردهم، وإنْ نَقَصوا10
.شَيئا أتَمه لَهم

10– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘The earth – ever since its existence – has never been without a
knowledgeable authority, who revives all that people destroy of the truth.’ Then he recited this verse:
“They desire to put out the light of Allah with their mouths, but Allah shall perfect His light, though the
faithless be averse.”[Bihar al-Anwar, v. 23, p. 37, no. 65]

The Authority is a Known Imam

فعري ةُ إمامجالح

11فرعي ّحت بإمام إ هخَلْق عل وجل ه‏ِ عزل ةَ لا تَقُومجإنَّ الح :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام.

11– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Verily Allah’s proof [authority] over His creation will not be established
except by an Imam in order that He [Allah] be known.’[al-Kafi, v. 1, p. 177, no. 2]

The Authority May be Fearful [of His Life] and Hence,



Undistinguishable

قَد يونُ الإمام خائفاً مغموراً

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): اللّهم بل، لا تَخْلو الأرض من قائم له‏ِ بِحججِه، إما ظاهراً مشْهوراً، أو خائفاً مغْمورا12ً
ِناتُهيه‏ِ وبال ججح طُلتَب لئلا.

12– Imam Ali (a.s.) said, ‘O Allah, indeed the earth will not be devoid of one who upholds the proofs for
the sake of Allah - either a manifest and well-known authority, or one who fears [for his life] and is
hence, undistinguishable - so that His proofs and arguments may never be invalid.’[Bihar al-Anwar, v.
23, p. 46, no. 91]

13ظاهرٍ أو باطن بغيرِ إمام الأرض َقلا تَب :(لامالّس لَيهع) الباقر ـ الإمام.

13– Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘The earth will never remain without an Imam, be he apparent or
hidden.’[Ibid. v. 23, p. 23, no. 26]

Were It Not For The Imam, The Earth Would Have Perished

لَساخَتِ الأرض الإمام لَولا

14اختلَس رِ إمامبِغَي تِ الأرضيقلَو ب :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام.

14– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘If the earth were to remain without an Imam, it would perish.’[al-Kafi, v.
1, p. 179, no. 10]

15الأرض حلصذلكَ، ولا ي إ النّاس حلصلا ي ةٌ، إنَّهجوفيها ح ونُ إلا ت إنّ الأرض :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
. إ ذاكَ

15– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Certainly the earth cannot exist without an authority [of Allah’s] therein.
In fact, mankind can only prosper through him, and the earth can only prosper through that.’[Bihar al-
Anwar, v. 23, p. 51, no. 101]



The Summoning of Every Nation With Their Imam

دعوةُ كل اُمة بِإمامها

16ف بإمام تَماى نم ألا :جلالُه ه‏ِ جلنْدِ الع نم داءّالن أتي ... يامةالق إذا كانَ يوم :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
«...دارِ الدُّنيا فَلْيتَّبِعه إل حيث يذْهب به، فَحينَئذٍ «تَبرأ الَّذين اتُّبِعوا من‏الّذين اتَّبعوا

16– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘When the Day of Judgment comes… an address will come from Allah,
the Exalted, saying, ‘Lo! whosoever accepts the leadership of an Imam in the worldly abode should
follow him wherever he takes him, hence ‘those who were followed will disown the followers...’[Bihar al-
Anwar, v. 8, p. 10, no. 3]

Knowing the Imam

الإمام عرِفَةةُ ميمأه

.ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): من مات وهو لا يعرف إمامه مات ميتةً جاهلية17ً

17– The Prophet (S) said, ‘Whoever dies without knowing his Imam has died a pagan [pre-Islamic]
death.’[Ibid. v. 23, p. 76, no. 1]

.ـ رسول اله (صلَّ اله علَيه و آله): من مات بغيرِ إمام مات ميتةً جاهلية18ً

18– The Prophet (S) said, ‘Whoever dies without having an Imam has died a pagan [pre-Islamic]
death.’[Kanz al-’Ummal, no. 464]

19تُهطاع لَيهِمع جِبالّذي ي مهزمانٍ إمام لك عرفةُ أهله‏ِ ـ: مال عرفةن مئل عا سـ لَم (لامالّس لَيهع) الحسين ـ الإمام.

19– Imam Husayn (a.s.), when asked how to attain knowledge of Allah, replied, ‘It is for the people of
every time to know their Imam, obedience to whom is mandatory.’[Bihar al-Anwar, v. 23, p. 83, no. 22]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام) ـ ف قوله تعال: «و من يـوت الحمةَ فَقَدْ اوت خَيرا كثيرا»ـ: طاعةُ اله‏ِ ومعرفة20ُ
الإمام .



20– Imam al-Sadiq (a.s.), regarding Allah’s verse: “and he who is given wisdom…”, said, ‘[It is]
obedience to Allah and knowing one’s Imam.’[al-Kafi, v. 1, p. 185, no. 11]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): الإمام علَم بين اله‏ِ عز وجل وبين خَلْقه، فَمن عرفَه كانَ مؤمنا، ومن أنْره كان21َ
. كافراً

21– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘The Imam is a guide between Allah and His creation, therefore whoever
acknowledges him is a believer, and whoever rejects him is a disbeliever.’[Bihar al-Anwar, v. 23, p. 88,
no. 32]

22هلَيه‏ُ عال ضدَى الّذي افْتَراله َإل جِعري ّحت نا كانَ ضإرْنرِفْنا ولَم يعن لَم يم :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
شاءما ي ه‏ُ بهال لفْعي هلالَتض عل تمفإن ي ،نا الواجِبةتطاع نم .

22– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘He who neither knows us nor rejects us is astray, until he returns to the
guidance that Allah has made incumbent upon him - that is the obligatory obedience to us. And if he
dies in this deviation of his, Allah will do with him as He pleases.’[al-Kafi, v. 1, p. 187, no. 11]

Conditions of Imama and Qualities of the Imam

الإمام صوخَصائ ةطُ الإمامشَرائ

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): لا يحمل هذا الأمر إ أهل الصبرِ والبصرِ والعلْم بِمواقع الأمر23ِ

23– Imam Ali (a.s.) said, ‘None can bear this responsibility [Imama] except those who are patient, and
have insight and knowledge of the circumstances of this issue.’[Sharh Nahjul Balaghah li Ibn Abi al-
Hadid, v. 7, p. 36]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): يحتاج الإمام إل قلبٍ عقُولٍ، ولسانٍ قَؤولٍ، وجنانٍ عل إقامة الحق صؤول24ٍ

24– Imam Ali (a.s.) said, ‘The Imam needs a wise heart, an expressive tongue and a staunch soul [i.e.
authority] in establishing the truth.’[Ghurar al-Hikam, no. 11010]

25هتأديب نولْي ،غيرِه تعليم لقَب هنَفْس بدأ بتعليمللنّاسِ إماماً فَلْي هنَفْس بن نَصم :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
هسانبِل تأديبِه قبل ،هتيربس.



25– Imam Ali (a.s.) said, ‘One who appoints himself as a leader of the people must first begin by
educating himself before educating others; he must discipline through his own behaviour, before
disciplining with his tongue.’[Nahjul Balaghah, Saying 110]

26عطامالم تَّبِعضارِعُ ولا يولا ي عصانلا ي نم إ بحانَهه‏ِ سال رأم قيملا ي :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام .

26– Imam Ali said, ‘None can uphold the command of Allah, Glory be to Him, save one who is neither
neglectful [in carrying out his duties], nor runs after his personal gains, nor follows coveted
desires.’[Sharh Nahjul Balaghah li Ibn Abi al-Hadid, v. 18, p. 22 and p. 274]

27لَلوالز الخطأ نم صومعم أنَّه لَمعأنْ ي فْروضِ الطّاعةالم الإمام لايةدودِ وح بارك :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
ءَولا بِش ،للدِّين وبِقَةمورِ المالا نم ءَلْهو بِشولا ي ،خْطولا ي ،زِلها صغيرِها وكبيرِها، لا يّلالذُّنوبِ ك ندِ، ومموالع
هروغَي ،العالَم ميعج نع تَغْنسم ،هاموأح هنَنوس هوفَرائض ،هرامه‏ِ وحلالِ الالنّاسِ بِح لَمأع وأنَّه ،لاهالم نم
. محتاج إلَيه، وأنَّه أسخَ النّاسِ وأشْجع النّاسِ

27– Imam Ali (a.s.) said, ‘Among the definitions of the custodianship of an Imam whose obedience is
obligatory is to know that he is immune from committing mistakes, errors, intentional wrongs, and from
all sins, petty and grave. He never makes mistakes or sin, and neither is he ever diverted from the
issues that endanger the religion by any sort of diversion. He is the most knowledgeable of all people
about what Allah has made lawful and unlawful, His obligations, recommendations and rulings. He
stands needless of the entire world whilst they all need him. And he is the most generous and
courageous of men.’[Bihar al-Anwar, v. 68, p. 389, no. 39]

28وإمامة اموالأح مغانوالم والدِّماء الفُروج َونَ علأنْ ي نبغلاي أنَّه تُمملوقَدْ ع :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
ولا الحائف ،فائهبِج مهقْطَعفَي ولا الجاف ،هلهبِج ملَّهضفَي ولا الجاهل ،تُهمنُه أموالهِم ونَ فَفَت خيلالب :مينسلالم
لّطعولا الم ،عقاطونَ المبها د فققوقِ ويبالح بذْهفَي مالح ف تَشرولا الم ،ونَ قومذَ قوماً دتَّخ(الجائف) للدُّولِ فَي
. للسنّة فَيهلكَ الامةَ

28– Imam Ali (a.s.) said, ‘You certainly know that he who is in charge of the honor, the lives, the booty
[enforcement of], the commandments and the leadership of the Muslims must not be: a miser, as he
would avidly crave their wealth, nor an ignorant man as he would then mislead them with his ignorance,
nor crude in his manner for he would estrange them with his crudeness, nor one who deals unjustly with
different places thus preferring one group over another, nor one to accept bribes in his ruling lest he
forfeit people’s rights and pass judgments without them, nor one to abolish recommended practices
whereby he would ruin the community.’[Nahjul Balaghah, Sermon 131]

29تابِ، القائمبال الحاكم إ ري، ما الإماممـ: فَلَع وفةال أهل إل كتابه ـ ف (لامالّس لَيهع) الحسين ـ الإمام



.بالقسط، الدّائن بِدِين الحق، الحابِس نَفْسه عل ذاتِ اله‏ِ

29– Imam al-?asan (a.s.), in his letter to the inhabitants of Kufa said, ‘By my life, an Imam is only one
who rules by the Book, a maintainer of justice, bound to the right religion, who controls himself for the
sake of Allah.’[al-Irshad, v. 2, p. 39]

30لْعبلْهو ولا ينْشأ، ولا يالم نسوح ةةُ الوِلادـ: طَهار الإمام مةلاع يينتَب ـ ف (لامالّس لَيهع) الباقر ـ الإمام.

30– Imam al-Baqir (a.s.), explaining the characteristics of an Imam, said, ‘[He must be] of legitimate
birth and well-bred, he neither gets distracted and nor does he play.’[al-Kafi, v. 1, p. 375, no. 4]

31ةياسبالس معال ،بالإمامة عطَلضـ: م الإمام فَةص ـ ف (لامالّس لَيهع) ِضاالر ـ الإمام.

31– Imam al-Ridha (a.s.), describing an Imam, said, ‘Thoroughly proficient with leadership and well-
versed in politics.’[al-Kafi, v. 1, p. 202, no. 1]

That Which is Mandatory on Just Leaders

ما فُرِض عل أئمة العدلِ

32سلْبوم بشْروم مطْعوم نَفْس ف التَّقْدير َلع ضفَفَر ،هخَلْقإماما ل لَنعه‏َ جإنَّ ال :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
ناهغ الغَن طْغبِفَقْري، ولا ي الفقير قْتَديييالنّاسِ، ك فاءعضك.

32– Imam Ali (a.s.) said, ‘Certainly Allah has made me an Imam for His creation, so He has made it
mandatory upon me to take into consideration myself, my food, my drink, and my clothing like that of the
weak people [of the community], so that the poor may follow me in my poverty and the wealth of the rich
does not embolden them to intimidation.’[Bihar al-Anwar, v. 40, p. 336, no. 17]

33ف والاجتهاد ،ظةوعالم الإبلاغُ ف :ِهبأمرِ ر نم لمما ح إ الإمام َعل لَيس إنَّه :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
. النَّصيحة، والإحياء للسنّة، وإقامةُ الحدودِ عل مستَحقّيها، وإصدار السهمانِ عل أهلها

33– Imam Ali (a.s.) said, ‘Verily there is no obligation on the Imam except that which has been devolved
on him by Allah, namely to convey exhortations, to strive to give good counsel, to keep the prophetic
practice alive, to enforce penalties on those liable to them and to issue shares [of taxes and charity] to
those who deserve them.’[Sharh Nahjul Balaghah li Ibn Abi al-Hadid, v. 7, p. 167]



The Reciprocal Duties and Rights Between the Imam and the
Community

ةمالاو الإمام ينلَةُ بتَبادالم قوقالح

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): حق عل الإمام أنْ يحم بما أنْزل اله‏ُ وأنْ يؤدي الأمانةَ، فإذا فَعل فَحق علَ النّاس34ِ
. أنْ يسمعوا لَه وأنْ يطيعوا وأنْ يجيبوا إذا دعوا

34– Imam Ali (a.s.) said, ‘It is the duty of an Imam to rule in accordance with what Allah has revealed,
and that he delivers what he has been entrusted with. If he does that, then it is the duty of the people to
listen to him and to obey him and to hearken [to his call] when they are called.’[Kanz al-’Ummal, no.
14313]

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): أما بعدُ، فإنَّ حقّا علَ الوال إ يغَيِره عل رعيته فَضل نالَه، ولا طَول خُص بِه، وأن35ْ
هإخْوان طْفاً علوع ،بادِهع ناً منُود همعن نم ه‏ُ لَهال مما قَس زيدَهي.

نقّاً عح مَل رّولا اُؤخ ،مح ف راً إأم مَوند بٍ، ولا أطْويرح ف ا إرس مَوند تَجِزأح ندي أع مَوإنَّ ل ألا
ةُ ولمعّالن ملَيه‏ِ عل تبجذلكَ و لْتفإذا فَع ،واءس قالح ندي فونوا عَوأنْ ت ،هقْطَعونَ مد بِه فولا أق ،هّلحم
.علَيم الطّاعةُ

35- Imam Ali (a.s.) said, ‘Now it is obligatory upon a ruler that the distinction he achieves, or the wealth
with which he has been exclusively endowed, should not make him change his behavior towards those
under him. Rather the bounties that Allah has bestowed on him should increase him in nearness to his
people and in kindness towards his brethren.

Beware then that it is my duty towards you that I should not keep anything secret from you except during
war, nor should I decide any matter without consulting you except with regards to the commands of
religion, nor should I postpone the fulfillment of any of your rights nor desist until I discharge it fully. And
that all of you are equal to me in your rights. When I have done all this, it becomes obligatory upon you
to thank Allah for this bounty and to obey me.’[Sharh Nahjul Balaghah li Ibn Abi al-Hadid, v. 17, p. 16]

Your Imams Are Your Representatives

أئمتُم وفدُكم



36ملاتوص مدِين دونَ فتُوف نه‏ِ، فانْظُروا مال َإل مفْدُكو مَتإنّ أئم :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول.

36– The Prophet (S) said, ‘Verily your Imams are your representatives before Allah, therefore be careful
whom you follow in your religion and your prayers.’[Bihar al-Anwar, v. 23, p. 30, p. 46]

37ملاتوص مدِين تَقْتَدونَ ف نه‏ِ، فانْظُروا بِمال َإل مُتقاد مَتإنّ أئم :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول.

37– The Prophet (S) said, ’Your Imams are your leaders before Allah, therefore be careful whom you
follow in your religion and your prayers.’[Ibid.]

One Who Accepts The Leadership Of An Unrightful Leader

قالح بِغَيرِ إمام ائتَم نم

38 جائرٍ ليس إمام لك بِولاية انَتد الإسلام ف ةيعر لك نذِّبعلا :كَ وتعاله‏ُ تبارال قال :(لامالّس لَيهع) الباقر ـ الإمام
.من اله‏ِ

38– Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘Allah, Blessed and most High said, ‘I will certainly punish every Muslim
community who accepted the leadership of a tyrant leader who is not chosen by Allah.’[al-Kafi, v. 1, p.
376, no. 4]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): من أشْركَ مع إمام إمامتُه من عنْدِ اله‏ِ من لَيست إمامتُه من اله‏ِ كانَ مشْرِكا39ً
.باله‏ِ

39– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Whoever associates with an Imam chosen by Allah a leader whose
leadership is not endorsed by Allah, [is tantamount to having] ascribed a partner to Allah.’[Ibid. p. 373,
no. 6]

Leaders to the Fire

أئمةُ النّارِ

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): إنّ شَر النّاسِ عنْدَ اله‏ِ إمام جائر ضل وضل بِه، فأمات سنَّةً مأخُوذَةً وأحيا بِدْعة40ً
متْروكةً، وإنّ سمعت رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) يقول: يؤت يوم القيامة بالإمام الجائرِ ولَيس معه نَصير ولا



.عاذِر، فيلق ف نارِ جهنَّم، فَيدُور فيها كما تَدور الرح، ثُم يرتَبطُ ف قَعرِها

40– Imam Ali (a.s.) said, ‘Certainly the worst of people before Allah is the oppressive leader who himself
has gone astray and misleads others. He destroys the prophetic practice and revives abandoned
innovations. I have heard the Messenger of Allah (S) saying, ‘On the Day of Resurrection the oppressive
leader will be brought without any helper or anyone to advance excuses on his behalf, and then he will
be thrown into the Fire of Hell, where he will turn as the hand-mill turns, then he will be confined to its
depth.’[Sharh Nahjul Balaghah li Ibn Abi al-Hadid, v. 9, p. 261]

The Claimants of Imama For Themselves

مدَّع الإمامة كاذِباً

41نةٌ» ـ: مدوسم مهوهه‏ِ ۇجال َلوا عذَبك ى الّذِينتَر ةيامالق مويو» :تعال هقول ـ ف (لامالّس لَيهع) الباقر ـ الإمام
بإمام وليس ،إمام ّإن :قال.

41– Imam al-Baqir (a.s.), regarding Allah’s verse in the Qur’an: “On the Day of Resurrection you will
see those who attributed lies to Allah with their faces blackened”, said, ‘[It refers to] whoever says: I
am an Imam, whereas he is not an Imam.’[al-Kafi, v. 1, p. 372, no. 1]

42ركاف وها فَهأهل نم الإمامةَ ولَيس عاد نم :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام.

42– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘One who claims the Imama unrightfully is an infidel.’[Bihar al-Anwar, v.
25, p. 112, no. 7]

No Obedience Is Due To One Who Disobeys Allah

لا طاعةَ لمن لَم يطع اله‏َ

. ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): لا طاعةَ لمن لَم يطع اله‏43َ

43– The Prophet (S) said, ‘There is no obedience due to one who disobeys Allah.’[Kanz al-’Ummal, no.
14872]



44هرطاعُ أمه‏َ ويال عصي رِ: إمامالظَّه مقَواص نأربعةٌ م ،يا عل :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول ... .

44– The Prophet (S) said, ‘O Ali, four things are truly back-breaking: a leader who disobeys Allah whilst
his command is obeyed…’[al-Khisal, p. 206, no. 24]

45عوا لَهتَمسأنْ ي مهروأم لاجر هِملَيع رشا وأميج (هآل و لَيهع هال َّلص) النَّب ثعب :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
ويطيعوا، فأجج نارا وأمرهم أنْ يقْتَحموا فيها، فأب قوم أنْ يدْخُلوها وقالوا: إنّا فَررنا من النّار. وأراد قوم أنْ
يدْخُلوها، فَبلَغَ ذلكَ النّب (صلَّ اله علَيه و آله) فقال: لو دخَلوها لَم يزالوا فيها، وقال: لا طاعةَ ف معصية اله‏ِ، إنّما
.الطّاعةُ ف المعروفِ

45– Imam Ali (a.s.) said, ‘The Prophet (S) dispatched an army, over whom he appointed a commander
and ordered them to listen to him and to obey him. He [the commander] set ablaze a fire and ordered
them to jump in it. Some people refused to enter it, saying, ‘Verily we flee from the fire’, whilst others
intended to enter it. The Prophet (S) was informed of this, about which he (S) said, ‘Had they entered it,
they would have remained therein forever [i.e. the Hellfire].’ And he said, ‘There is no obedience due to
[one who calls to] Allah’s disobedience. Rather obedience is due [when calling] for the good.’[Tanbih al-
Khawatir, v. 1, p. 5]

Obligation of Revolting Against Tyrant Leaders

ۇجوب الخُروج عل أئمة الجورِ

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) ـ: إنّ رح الإسلام ستَدور، فحيث ما دار القرآنُ فدوروا بِه، يوشكُ السلطان46ُ
والقرآنُ أنْ يقْتَتلا ويتَفَرقا، إنَّه سيونُ علَيم ملوكٌ يحمونَ لَم بِحم، ولَهم بِغَيرِه، فإنْ أطَعتُموهم أضلُّوكم، وإنْ
عصيتُموهم قَتَلوكم. قالوا: يا رسول اله‏ِ، فيف بنا إن أدركنا ذلكَ؟ قال: تَونون كأصحابِ عيس: نُشروا بالمناشيرِ
صيةعم ف حياة نم رخَي طاعة ف وتالخَشَبِ . م َعوا علفور.

46– The Prophet (S) said, ‘Verily the grinding stone of Islam will turn, so turn alongside the Qur’an
wherever it turns. Soon the ruler and the Qur’an will combat each other and separate from each other. In
fact there will be kings who will rule over you with one ruling and adhere to a different ruling for
themselves. If you obey them, they will lead you astray. And if you disobey them, they will kill you.’ They
asked, ‘O Messenger of Allah, what should we do if we witness such times?’ He said, ‘You must be like
the companions of Jesus, who were cut into pieces with saws and were raised up on crosses. Dying in
obedience [of Allah] is better than a life in disobedience.’[al-Durr al-Manthur, v. 3, p. 125]



Circumstances Where Desisting [From Revolting Against Tyrant
Leaders] Is Allowed

ِزُ القُعودوجما ي

47والتَّغْيِير يامالق هلَيع بجو «شَروثَلاثَةَ ع دْرٍ «ثَلاثُمائةب دَّةُ أهلع للإمام عتمإذا اج :(لامالّس لَيهع) الباقر ـ الإمام.

47- Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘If three hundred and thirteen people, the number of fighters at Badr get
together in support of an Imam, it is obligatory upon him to rise up [against the unrightful leader] and
bring about a change.’[Bihar al-Anwar, v. 100, p. 49, no. 18]

48.القُعود نعسما و الجِداء دَدِ هذهيعةٌ بِعش لَو كانَ ل ،ديره‏ِ يا سلسدير ـ: وال (لامالّس لَيهع) ادقالص الإمام ـ قال
شَرةَ ععبس تُها فإذا هدَدفع ،الجِداء َعل طَفْتع لاة‏الصنغْناما فَرنا، فلَملَّيلْنا وص[قال سدير:] نَز.

48– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘O Sadir! By Allah, were I to have followers as many as these goats, it
would not be permissible for me to desist [from revolt].’ Sadar narrated, ‘We disembarked and prayed,
and when we finished the prayer, I looked at the goats and counted them, and there were only
seventeen!’[al-Kafi, v. 2, p. 243, no. 4]

Electing An Imam

الإمام ياراخت

ـ عن سعدِ بن عبدِ اله‏ِ القُم ـ لما سألَه (الإمام المهدى (علَيه الّسلام) ) عن العلّة الّت تَمنَع القوم من اختيار49ِ
إمام لأنفسهِم ـ قال: مصلح أو مفْسدٌ؟، قلت: مصلح، قال: فَهل يجوزُ أنْ تَقَع خيرتُهم علَ المفْسدِ بعدَ أنْ لا يعلم أحدٌ
.ما يخْطر بِبالِ غيرِه من صلاح أو فسادٍ ؟ قلت: بل، قال: فَهِ العلَّةُ

49- Imam Mahdi (a.s.), when Sa’d b. ‘Abdillah al-Qummi asked him the reason why people cannot elect
an Imam for themselves, replied, ‘Would he be a righteous man or a corrupt man?’ I said, ‘Righteous.’
He said, ‘Is it possible that the selected individual be actually corrupt, for no one really knows what
passes through another’s mind, in terms of their righteousness or corruption?’ I said, ‘Yes’. He said,
‘That is the reason why.’[Nur al-Thaqalayn, v. 2, p. 76, no. 283]



The Tradition Of The Two Weighty Things (al-thaqalayn)

الثّقَلَين ديثح

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): إنّ قَد تَركت فيم الثّقلَين، ما إنْ تَمستُم بِهما لَن تَضلّوا بعدي، وأحدُهما50
أكبر من الآخَرِ: كتاب اله‏ِ حبل ممدود من السماء إلَ الأرضِ، وعتْرت أهل بيت، ألا وإنَّهما لَن يفْتَرِقا حتّ يرِدا
وضالح َعل.

50– The Prophet (S) said, ‘Verily I leave behind among you the two weighty things, which as long as you
continue to adhere to, you will never go astray after me, and one of which is greater than the other. The
Book of Allah is the rope stretched from the heavens to the earth, and my progeny, my household.
Behold, verily they will never separate from each other until they meet me at the Heavenly
Waters.’[Bihar al-Anwar, v. 23, p. 106, no. 7]

The Obligation Of Clinging On To The Household of the Prophet

لامالّس لَيهميتِ (عالب أهل لازَمةم ۇجوب)

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): إنّما مثَل أهل بيت فيم كمثَل سفينة نُوح ؛ من ركبها نَجا، ومن تَخَلَّف عنها51
غَرِق.

51- The Prophet (S) said, ‘Indeed the example of my household among you is like that of Noah’s Arc;
whosoever embarked it was saved and whosoever chose to remain behind it was drowned.’[Ibid. p. 105,
no. 3]

52ولَن ،دىن هم موكخْرِجي فلَن ،مهواتَّبِعوا أثَر ،متَهمموا سفالْز ،مِبيتِ نبي انْظُروا أهل :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
.يعيدوكم ف ردى، فإن لَبدوا فالْبدوا، وإن نَهضوا فانْهضوا

52– Imam Ali (a.s.) said, ‘Look at the people of the Prophet’s household. Adhere to their direction, follow
their footsteps, because they will never remove you from guidance, and will never throw you into
destruction. If they sit down [i.e. desist from revolting], you sit down, and if they rise up, you rise
up.’[Sharh Nahjul Balaghah li Ibn Abi al-Hadid, v. 7, p. 76]

53طَلَع م؛ إذا خَوى نَج ماءالس نُجوم ثَلمك (هآل و لَيهع هال َّلص) ٍدحمآلِ م ثَلإنّ م ألا :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام



. نَجم، فأنَّم قَد تَاملَت من اله‏ِ فيم الصنائع، وأراكم ما كنْتُم تَأملونَ

53– Imam Ali (a.s.) said, ‘Lo! Verily the example of the family of Muhammad (S) is like that of the stars in
the sky. When one star sets, another one rises. So you are in a position that Allah’s blessings on you
have been perfected and he has shown you what you have wished for.’[Ibid. p. 84]

54مالح نابيعوي ،لْمعادِنُ العوم ،ةلائالم خْتَلَفوم ،ِسالةطُّ الرحوم ،ةوةُ النُّبرشَج ننَح :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

54– Imam Ali (a.s.) said, ‘We are the tree of prophethood, the settling place of the divine message, the
place frequented by angels, the mines of knowledge and the springs of wisdom.’[Ibid. p. 218]

55مفَهرع نم الجنّةَ إ دْخُلولا ي ،بادِهع عل فاؤهروع ،هخَلْق ه‏ِ علال امةُ قُوإنّما الأئم :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
روهْوأن مهرْأن نم إ النّار دْخُلولا ي ،فُوهروع.

55– Imam Ali (a.s.) said, ‘Verily the Imams are the vicegerents of Allah over His creation, and they make
the creatures know Allah. None will enter Paradise except he who acknowledges them and who himself
is acknowledged by them, and none will enter Hell except he who denies them and is himself denied by
them.’[Ibid. v. 9, p. 152]

56الغال جِعرها يوإلَي التّال قلْحبها ي ،طقَةُ الۇسرالنُّم ننَح :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

56- Imam Ali (a.s.) said, ‘We [the Prophet’s household] are like the saddle-cushion in the middle. He
who slides behind has to come forward to it, while he who has slid too far forward has to return back to
it.’[Ibid. v. 18, p. 273]

57،للظَّلام صابيحوم ،ه‏ُ حياةً للأنامال ملَهعـ: ج همفاتوص ةرِ حالِ الأئمذِك ـ ف (لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
للإسلام عائمود ،لاملل فاتيحوم.

57- Imam al-Sadiq (a.s.), mentioning the status and qualities of the Imams said, ‘Allah has made them
the [source of] life for mankind, the lamps in the darkness, the keys to expression and the pillars of
Islam.’[al-Kafi, v. 1, p. 204, no. 2]

The Reason For The Oppression Against The Household (a.s.)

لامالّس لَيهميتِ (عالب أهل لبدادِ علَّةُ الاستع)



58- َّله‏ (صبا والأشَدُّونَ برسولِ‏اللَونَ نَسالأع ـ ونحن قامعلَينا بهذا الم بدادتا الاسأم :(لامالّس لَيهع) عل الإمام
.اله علَيه و آله) نَوطا ـ فإنّها كانت أثَرةً، شَحت علَيها نفوس قوم وسخَت عنها نفوس آخَرِين، والحم اله‏ُ

58– Imam Ali (a.s.) said, ‘As regards the oppression against us in this matter – in spite of being the
foremost in descent and bearing the strongest relationship to the Messenger of Allah (S) - it was [a
result of] selfishness. The hearts of some people coveted it [the leadership] whereas the hearts of others
did not care for it. And the Arbiter is Allah.’[Nahjul Balaghah, Sermon 162]

The Philosophy Of Leadership In The Viewpoint Of The
Household (a.s.)

لامالّس لَيهميتِ (عالب ندَ أهلع مفَةُ الحفَلس)

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): اللّهم إنّكَ تَعلَم أنَّه لم ين الّذي كانَ منّا منافَسةً ف سلطانٍ، ولا الْتماس شَء من59
ن عبادِكَ، وتُقامالمظلومونَ م نبلادِكَ، فيأم ف لاحالإص كَ، ونُظهِرن دِينم معالالم دنَرن لول ،طامفُضولِ الح
.المعطَّلةُ من حدودِكَ

59– Imam Ali (a.s.) said, ‘O Allah! You know that what we did was neither to compete for power nor to
acquire anything from the vanities of the world. Rather we only wanted to restore the original
characteristics of Your religion and to usher prosperity into Your lands, so that the oppressed from
among Your servants may be safe and that Your abolished commands may be re-established.’[Ibid.
Sermon 131]

Were It Not For Fear Of Dissention

خافَةُ الفُرقَةلَولا م

ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): وايم اله‏ِ، لولا مخافةُ الفُرقَة بين المسلمين، وأن يعودوا إلَ الفرِ ويعور الدِّين، لَنّا60
. قد غَيرنا ذلكَ ما استَطَعنا

60– Imam Ali (a.s.) said, ‘By Allah, were it not for fear of dissention among the Muslims, that they would
return to disbelief and that the religion would be damaged, we would indeed have changed the situation
[of leadership] as much as possible.’[Amali al-Mufid, p. 155, no. 6]



The Twelve Imams

شَرةُ الإثنا عمالأئ

.ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): لا يزال أمر النّاسِ ماضيا ما وليهم اثنا عشر رجلا ... كلّهم من قريش61ٍ

61- The Prophet (S) said, ‘The affairs of the people will continue to progress as long as the twelve men
govern them … all of them will be from [the tribe of] Quraysh.’[Sahih Muslim, no. 1821]

62موس دَّةُ نُقَباءعدي عب دّةَ الخُلَفاءإنّ ع :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول.

62– The Prophet (S) said, ‘Verily the number of successors after me is as the number of chiefs of
Moses.’[Kanz al-’Ummal, no. 14971]

The Knowledge Of The Imam

الإمام لمع

63هلمع علَمن يم عدِهن بم قب إ مكَ عاللهولَن ي ،ثتواري ما والعلما كانَ عاليإنّ عل :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
.أو ما شاء اله‏ُ

63– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Verily Ali was knowledgeable and knowledge is something that is
inherited. In fact, no sooner does a knowledgeable man die than there remains after him one who knows
his knowledge or whatever Allah wishes.’[al-Kafi, v. 1, p. 221, no. 1]

64ماءالس رخَب فيه ،ّفك ف كأنّه رهآخ إل هلن أوه‏ِ مال كتاب لأعلَم ّه‏ِ، إنوال :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
ءش بيانُ كلت فيه :وجل ه‏ُ عزال قال ،ما هو كائن ما كانَ وخَبر الأرضِ، وخَبر وخَبر .

64– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘By Allah, certainly I know the Book of Allah from its beginning to its end,
as if it is in my palm. In it is contained the information about the heavens and the earth, about all that
existed and all that is to be. Allah, Mighty and Exalted, has said: “In it is clarification of all things”[al-Kafi,
v. 1, p. 229, no. 4]

65نابِيعي هعَ قلبلذلكَ، وأود هدرص شَرح مورِ عبادِهلا وجل ه‏ُ عزال هإنّ العبدَ إذا اختار :(لامالّس لَيهع) ِضاالر ـ الإمام



. الحمة، وألْهمه العلم إلهاما، فلَم يع بعدَه بجوابٍ ولا يحير فيه عن الصوابِ

65– Imam al-Ridha (a.s.) said, ‘Whenever Allah selects a person to manage the affairs of His creation,
He opens his breast for that purpose, and he makes springs of wisdom flow in his heart, and bestows
knowledge to him by way of inspiration, after which he never again lacks the capacity to answer, nor is
confused from finding the right way out.’[Ibid. p. 202, no. 1]

Source URL: https://www.al-islam.org/mizan-al-hikmah-scale-wisdom/leadership-imama#comment-0


	Leadership (Imama)
	Divinely Appointed Leadership
	The Superiority of Imama over Prophethood
	The Essential Need for an Authority
	The Authority is a Known Imam
	The Authority May be Fearful [of His Life] and Hence, Undistinguishable
	Were It Not For The Imam, The Earth Would Have Perished
	The Summoning of Every Nation With Their Imam
	Knowing the Imam
	Conditions of Imama and Qualities of the Imam
	That Which is Mandatory on Just Leaders
	The Reciprocal Duties and Rights Between the Imam and the Community
	Your Imams Are Your Representatives
	One Who Accepts The Leadership Of An Unrightful Leader
	Leaders to the Fire
	The Claimants of Imama For Themselves
	No Obedience Is Due To One Who Disobeys Allah
	Obligation of Revolting Against Tyrant Leaders
	Circumstances Where Desisting [From Revolting Against Tyrant Leaders] Is Allowed
	Electing An Imam
	The Tradition Of The Two Weighty Things (al-thaqalayn)
	The Obligation Of Clinging On To The Household of the Prophet
	The Reason For The Oppression Against The Household (a.s.)
	The Philosophy Of Leadership In The Viewpoint Of The Household (a.s.)
	Were It Not For Fear Of Dissention
	The Twelve Imams
	The Knowledge Of The Imam


